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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndagen den 9 december 2024 
Plats: sammanträdesrum Stora Essingen, Tekniska nämndhuset 
Fleminggatan 4 
 
Närvarande: 
Anders Lidbeck, SPF 
Roger Andersson, PRO 
Björn Sundström, SPF 
Karin Schiöld, SPF 
Kim Åsberg, PRO 
Marie Pierre Labadie, SPF 
Boel Seldén, SPF 
Ing-Marie Åslund PRO 
 
Frånvarande:  
Birgitta Dangården, SPF 
Birgitta Thulin, SPF 
 
Övriga medverkande: 
Lena Slotte, avdelningschef  
Tero Tegel, biträdande avdelningschef 
Elin Sundberg, rådets sekreterare  
Helene Mårtensson, projektledare hållbar äldreomsorg 
Therese Hagson, miljösekreterare 
  
Justeras: 
Anders Lidbeck (SPF), Roger Andersson (PRO) 
            
§ 1 Föregående protokoll samt godkännande av dagordning 
Föregående protokoll samt förslag till dagordning godkänns med 
tillägg boendelots och förtroenderådet på Pilträdet.  
 
§ 2 Val av ordförande samt justerare 
Anders Lidbeck väljs till ordförande och utses att tillsammans med 
Roger Andersson att justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Hållbar äldreomsorg, Helene Mårtenson och Therese 
Hagson 
Helene Mårtenson och Therese Hagson informerar om projektet 
hållbar äldreomsorg och arbetet för att minska miljö- och 
klimatbelastningen. Presentationen biläggs protokollet. 
Pensionärsföreningarna får gärna använda presentationen för sina 
medlemmar.  
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§ 4 Information från stadsdelsförvaltningen 
Inom äldreomsorgens projekt Deltid till heltid som norm, har APT-
material tagits fram som verksamheterna ska använda för att 
infomera medarbetarna. I oktober har 13 medarbetare fått heltid. En 
upphandling av schemaläggningskonsult har gjorts med uppdraget 
att ta fram nya grundscheman uifrån heltid som norm i 
verksamheterna. Cirka hälften av tillvidareanställda med deltid 
önskar höjd sysselsättningsgrad.  
 
§ 5 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 12 december 
 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
 
Ärende 1-6 
Ingen dokumentation. 
 
Ärende 7-8 
Ärendena saknas, både vad gäller rubrikerna och dokument.  
 
Ärende 9  
Inga synpunkter. 
 
Ärende 10 Svar på medborgarförslag om hundrastgård 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 11 Svar på medborgarförslag om livskvaliteten                  
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 12 
Ingen dokumentation. 
 
Ärende 13 Val till pensionärsrådet 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 14-17  
Inga synpunkter.   
 
Ärende 18 Prioriterat gångnätverk för Stockholm 
 Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 19 Motion om att göra 3-30-300-regeln till norm för 
Stockholms stad 
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 20 Motion om permanent boende på husbåtar       
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag. 
 
Ärende 21 Motion om att samordna och stödja stadsdelarna 
arbete med inrättande av ”fritidsbibliotek”  
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Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag med 
tillägget att även konsekvenser för äldres rättigheter beaktas vid 
utformning av ”fritidsbibliotek” både inom kommunen och 
stadsdelen. 
 
Ärende 22-24  
Inga synpunkter. 
 
Ärende 25-28 
Ingen dokumentation. 
 
Ärende 29 Intagningsstopp av hyresgäster för Fridhemmets 
servicehus         
Pensionärsrådet stödjer förvaltningens synpunkter och förslag 
samtidigt som vi beklagar att vår stadsdel och hela kommun mister 
ytterligare ett servicehus.    
 
§ 6 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
Inga synpunkter. 
 
§ 7 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
Inget att rapportera.  
 
§ 8 Boendelots 
På ett tidigare pensionärsråd i år fördes en dialog om boendelots. 
Pensionärsrådet undrar om förvaltningen har tittat på om funktionen 
kan införas på Kungsholmen. Kungsholmen har idag andra tjänster 
som liknar boendelots. Till exempel har förvaltningen 
äldrekuratorer som bland annat arbetar med att förhindra vräkning. 
Förvaltningen har även en äldrevägledare som träffat alla över 85 år 
för hälsofrämjande samtal för att motverka ensamhet samt ge 
information om äldreomsorgen och vilket stöd som finns. 
 
§ 9 Förtroenderådet på Pilträdet 
Fråga ställs om förtroenderådet kan läggas ned. Pensionärsrådet 
tycker istället att det är bättre att representanter från pensionärsrådet 
är med på boenderådet. Lena återkopplar att det är upp till 
förtroenderådet själva att avgöra om de ska fortsätta eller upphöra.  
 
§ 10 Övrigt 
Pensionärsrådet har tidigare anmärkt att det har varit mörkt omkring 
en byggnation vid Fridhemsplan under kvällstid. Pensionärsrådet 
återkopplar att det nu är åtgärdat.  
Detta är rådets sista sammanträde för i år. Närvarande tackar för 
årets samarbete.  
 
Planering av gäster och teman 2025: 

- Samordnare skyddad yrkestitel 
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- Utfall av projekt BSPD-register hemtjänst och vårdcentral 
samt samverkan med läkarorganisationen angående 
bedömning av kognitiv status vid inflyttning till vård- och 
omsorgsboende 

 
2024-12-09 
 
Stockholm


